
 

Jornada Medical Economics sobre vacunació  
L’Hospital  Clínic  de  Barcelona  va  acollir,  el  passat  27  de  setembre  la  Jornada  Medical 
Economics sobre La vacunación en el siglo XXI: Beneficios y Riesgos. 

L’acte  es  va  inaugurar  amb  la  intervenció  del  Dr.  Francesc  Sancho,  secretari  d’estratègia  i 
coordinació  del  Departament  de  Salut  que  va  recordar  la  necessitat  que  els  professionals 
tinguin  cura  i  responsabilitat  davant  la  població,  i  això  passa  –va  dir‐  perquè  metges  i 
infermeres es vacunin davant la campanya de la grip. 

També van ser presents a  l’acte  inaugural Manuel García Abad, editor 
de  Medical  Economics,  el  Dr.  Josep  Brugada,  director  mèdic  de 
l’Hospital  Clínic  i  Pedro  Alsina,  director  de  relacions  institucionals  de 
Sanofi Pasteur MSD. 

El Dr. Lluís Salleras, catedràtic de Medicina Preventiva  i Salut Pública a 
la Universitat de Barcelona i Cap del Servei de Medicina Preventiva de l’ 
Hospital Clínic de Barcelona, va  fer una  interessant  conferència  sobre 
Els beneficis de salut  i econòmics de  les vacunacions preventives. En  la 

seva  intervenció  va  recordar que  la  reducció del  cost en  assistència  sanitària  i  social de  les 
malalties que són vacunades, és major que el cost de la comercialització de la pròpia vacuna.  
 
L’acte va tenir com a punt culminant  la 
taula de debat on van participar com a 
moderador  el  Dr.  Josep Mª  Bayas  del 
Servei  de  Medicina  Preventiva  de 
l’Hospital  Clínic,  Álvaro  Hidalgo  Vega, 
director  del  Seminari  d’Investigació  en 
economia  i  salut,  la  nostra  companya 
Maria  Lluïsa Morató,  coordinadora  del 
grup de  vacunes de  la CAMFiC  i Glòria 
Mirada  Massip,  de  la  Unitat  de 
Vigilància  Epidemiològica  dels  Serveis 
Territorials de Salut de Lleida.   Tots els ponents van destacar els beneficis de  les vacunacions 
preventives. Destaquem  la  intervenció de  la Dra. Maria  Lluïsa Morató que  va  recordar  que 
l’objectiu  de  l’Atenció  Primària  és  la  prevenció  de  les  malalties  infeccioses.  També  va 
preguntar‐se per què  la població es vacuna poc  i va  reflexionar  sobre el  fet que  tenim poca 
cultura en tema de vacunes, que som en general una població sana, que som egoistes i que no 
coneixem les malalties de les quals ens cal vacunar‐nos. La Dra. Morató no es va oblidar en la 
seva  intervenció de mencionar el difícil moment que viu  la sanitat catalana amb  les estretors 
pressupostàries, i va apel∙lar a la professionalitat dels metges i infermeres davant la campanya 
de la grip:  “cal vacunar tant com sigui necessari”, va dir. 
 
La cloenda de l’acte va anar a càrrec de Honorio Bando Casado, conseller de l’Institut de Salud 
Carlos III, que va parlar sobre la prevenció, promoció i educació per a la salut. 
 


